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In dit nummer

De Nieuwsbrief Slachtofferbeleid wordt maandelijks 
verspreid en is bedoeld om betrokkenen bij het slachtoffer-
beleid op de hoogte te houden van actuele ontwikkelingen. 
Meer informatie over het slachtofferbeleid is te vinden op 
www.justitie.nl onder ‘recht en rechtsbijstand’.
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- Justitiebegroting en moties

Actueel project VPS 
- Pilot vernieuwd Slachtofferloket: 

- Landelijke bijeenkomst pilot vernieuwd 

 slachtofferloket op 28 januari 2010 

- Schadeformulier 

- Protocol maatwerk 

- Opening slachtofferloket Den Haag door 

 minister van Justitie

Actueel organisaties 
- Verdeling van verantwoordelijkheden tussen politie 

 en OM voor de schaderegeling

Actueel onderzoeken 
- Rapport informatieverstrekking aan slachtoffers 

 van misdrijven
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Wet VPS

Stand van zaken wet VPS
Op 15 december zal de wet Versterking Positie 
Slachtoffers in de Eerste Kamer behandeld worden. 
De invoerinsgdatum van de wet is nog niet bekend. 

Justitiebegroting en moties
Op 4 en 5 november heeft de jaarlijkse behandeling 
van de Justitiebegroting plaatsgevonden. Naar 
aanleiding van het slachtofferbeleid zijn een aantal 
vragen gesteld door kamerleden. Daarnaast zijn een 
drietal moties ingediend ten aanzien van het 
slachtofferbeleid:
Spreekrecht: verzoek aan de regering om de kring 
van personen aan wie het spreekrecht voor 
slachtoffers toekomt uit te breiden met wettelijke 
vertegenwoordigers van slachtoffers.
Slachtoffer –dadergesprekken: verzoek aan de 
regering om de slachtoffer-dadergesprekken 
nadrukkelijker onder de aandacht te brengen in het 
gevangeniswezen en bij de reclasseringsorganisa-
ties, zodat het aantal slachtoffer-dadergesprekken 
kan worden verhoogd.
Voorschotregeling: verzoek aan de regering de 
mogelijkheid tot een voorschot niet te beperken tot 
slachtoffers van gewelds-en zedenmisdrijven.
De minister heeft ingestemd met de eerste twee 
moties en het volgende hierover gezegd. 
Spreekrecht: Op dit moment vindt een evaluatie van 
het spreekrecht plaats. Uit het onderzoek zal blijken 
welke knelpunten bij de uitoefening van het 
spreekrecht door slachtoffers en nabestaanden 
worden ervaren. Aan de hand van het rapport van 
deze evaluatie zal ik bezien in hoeverre aanpassin-
gen van de bepalingen in de wet noodzakelijk zijn. 
Het verzoek om de kring van personen uit te breiden 
met de wettelijke vertegenwoordigers van slachtof-
fers zal daarbij met sympathie worden betrokken. 
De evaluatie is naar verwachting medio 2010 gereed.
Slachtoffer-dadergesprekken: Slachtoffer in Beeld, 
de organisatie in Nederland voor slachtoffer-dader-
gesprekken, organiseert en begeleidt sinds 2009 
ook gesprekken tussen slachtoffers en volwassen 
daders. Daarmee is de doelgroep uitgebreid. Om de 
doelgroep beter te bereiken zet Slachtoffer in Beeld 
in 2010 extra voorlichting en communicatie 
activiteiten, ook in relatie tot de reclassering en de 
penitentiaire inrichtingen.

Project VPS: 

Pilot vernieuwd slachtofferloket
Landelijke bijeenkomst pilot vernieuwd slachtofferloket op 
28 januari 2010
Op 28 januari 2010 zal een landelijke bijeenkomst 
over de pilot vernieuwd slachtofferloket in Utrecht 
plaatsvinden. Deze bijeenkomst is een vervolg op de 
regionale bijeenkomsten die in mei van dit jaar 
hebben plaatsgevonden. Deze bijeenkomst is 
bedoeld voor alle betrokkenen bij slachtofferloket-
ten en slachtofferzorg in het land en zal in het teken 
staan van het uitwisselen van informatie over 
ontwikkelingen in de pilot Vernieuwd 
Slachtofferloket. 
In groepen zal gediscussieerd worden over 
onderwerpen zoals regionalisering en de landelijke 
uitrol van het concept van het vernieuwd slachtof-
ferloket. Uiteraard is ook voldoende ruimte voor het 
uitwisselen van informatie over andere initiatieven 
rond samenwerking tussen politie, Openbaar 
Ministerie en Slachtofferhulp Nederland zoals in het 
slachtofferloket. 

Protocol Maatwerk
Het protocol Maatwerk zal van januari tot juni 2010 
getest worden in de pilotloketten. De informatiebij-
eenkomsten over de inhoud van dit protocol 
hebben reeds plaatsgevonden.
Het protocol Maatwerk heeft als doel om de 
samenwerking tussen politie, Slachtofferhulp 
Nederland en het Openbaar Ministerie wat betreft 
de dientsverlening aan nabestaanden van levensde-
licten te optimaliseren. Het protocol is opgesteld 
door de werkgroep Maatwerk.

Schadeformulier
Het nieuwe schadeopgaveformulier zal per 
december getest worden in het slachtofferloket 
Utrecht. Medio januari zullen de overige pilotloket-
ten en Rotterdam en Middelburg ook gaan 
beginnen met het testen van het formulier. Het 
formulier vervangt het huidige voegingsformulier, 
schadeinventarisatieformulier en het aanvraagfor-
mulier voor een tegemoetkoming uit het 
Schadefonds Geweldsmisdrijven.
Het formulier zal tijdens de testperiode alleen 
gebruikt worden in ssv (schriftelijke slachtoffer 
verklaring) zaken.

Actueel: 
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Opening slachtofferloket Den Haag
Maandagmiddag 7 december heeft de minister van 
Justitie de eerste oficiële ruimtes voor slachtoffers 
in het Paleis van Justitie te Den Haag geopend. In 
deze afgeschermde ruimtes kunnen slachtoffers 
voorafgaand aan de zitting van hun zaak wachten. 
Ook kunnen slachtoffers hier gesprekken hebben 
met de officier van justitie (of in een hoger-beroep 
zaak de advocaat-generaal), schadebemiddelaars of 
met slachtofferhulp. Het Openbaar Ministerie Den 
Haag, de Rechtbank Den Haag en het gerechtshof 
Den Haag hebben deze speciale ruimtes ontwikkeld 
om te zorgen dat slachtoffers niet ongewenst 
geconfronteerd worden met verdachten of familie 
en bekenden van verdachten.

Voorafgaand aan de opening heeft de minister de 
Vetverkeerdkrant nummer 15, die helemaal in het 
teken staat van slachtoffers, overhandigd gekregen 
door een drietal jongeren. Jongeren weten vaak 
onvoldoende wat hun rechten zijn als ze slachtoffer 
zijn geworden van een misdrijf. Zo kunnen ze 
rekenen op informatie over de rechtszaak, kunnen 
ze in aanmerking komen voor slachtoffergesprek-
ken, schadevergoeding en spreekrecht. Maar veel 
jongeren weten dat helemaal niet. Zij proberen te 
vergeten wat er is gebeurd en doen geen aangifte bij  
de politie. In deze krant staan verhalen van jonge 
slachtoffers.

Voor meer informatie over de Vetverkeerdkrant: 
www.vetverkeerd.nl.
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Actueel organisaties:

Actueel onderzoeken:

Verdeling van 
verantwoordelijkheden 
tussen politie en OM voor de 
schaderegeling 

De kerngroep heeft afspraken gemaakt over de 
verdeling van de verantwoordelijkheden tussen OM 
en de politie met betrekking tot de schaderege-
ling. Binnen deze nieuwe afspraken is de politie, in 
geval eenvoudige zaken waarbij de verdachte te 
kennen geeft de schade onverwijld te willen 
vergoeden,  verantwoordelijk voor de schaderege-
ling binnen de opsporingsfase . Deze moet 
afgerond zijn voordat de politie het proces-verbaal 
doorzendt naar het OM. Het OM is verantwoordelijk 
voor de schaderegeling in de overige zaken en in 

de zaken waarbij de schaderegeling in opsporings-
fase niet tot stand is gekomen. Een belangrijk 
verschil is dat de politie nu ook de schaderegelin-
gen tot stand probeert te brengen bij zaken die 
worden ingestuurd naar het OM. Daarnaast is er 
geen sprake meer van schadebemiddeling, 
maar van schaderegeling. Het bedrag van 
de schaderegeling  wordt gebaseerd op bonnen of 
op van het recent ontwikkelde instrument Bos 
schade indien er geen bonnen meer zijn. 
Het uitgangspunt van de nieuwe verantwoordelijk-
heidsverdeling is dat de schaderegeling in een zo 
vroeg mogelijk stadium wordt gestart, zodat het 
slachtoffer - met name in eenvoudige zaken - zo 
snel mogelijk zijn schade kan verhalen.
Deze vernieuwde schaderegeling  wordt binnen 
het OM en de politie uitgezet en door de organisa-
ties wordt hieraan bekendheid gegeven.

Rapport 
informatieverstrekking aan 
slachtoffers van misdrijven

Slachtoffers en nabestaanden zijn positief over de mogelijk-
heid om informatie te krijgen over het strafverloop van de 
dader. Dat blijkt uit een onderzoek dat minister Hirsch Ballin 
van Justitie vandaag naar de Tweede Kamer heeft gestuurd. 
Het informeren van slachtoffers en nabestaanden loopt echter 
niet altijd goed.

Voor het onderzoek, dat is uitgevoerd door bureau 
Regioplan, zijn zestig slachtoffers geïnterviewd. Het 
gaat om slachtoffers van ernstige delicten die 
hebben aangegeven informatie te willen krijgen 
over het strafverloop van de dader. De informatie 
geeft hen een gevoel van veiligheid. In totaal heeft 
82% van deze slachtoffers informatie in de bevesti-
gingsbrief en/of daarna van het LIJV ontvangen. 18% 
van de slachtoffers en nabestaanden heeft (nog) 
geen informatie gekregen. Het bereik van slachtof-
fers van jeugddelinquenten blijft achter bij het 
bereik van slachtoffers van tbs-gestelden. Mogelijk 

is de oorzaak dat het informatieproces voor deze 
groep nog niet op alle fronten goed verloopt of 
omdat er nog geen informatie is.

Voor slachtoffers van ernstige delicten is het van 
groot belang om te weten wanneer de dader voor 
verlof in aanmerking komt of vrijkomt. Een 
onverwachte ontmoeting met de dader kan een 
schok teweeg brengen en het slachtoffer psychische 
schade toebrengen. In 2005 is gestart met de 
informatieverstrekking over tbs- gestelden en in 
2006 over jeugdige daders. In het onderzoek is de 
aandacht gericht op het huidige proces van de 
informatieverstrekking over de tenuitvoerlegging 
van de tbs-maatregel, de pij-maatregel en jeugdde-
tentie (met een strafrestant vanaf 6 maanden) aan 
slachtoffers.

De informatieverstrekking loopt als volgt. Het 
Openbaar Ministerie laat slachtoffers van ernstige 
misdrijven via een brief weten dat ze op de hoogte 
kunnen worden gehouden van de stand van zaken 
gedurende de tbs, pij of jeugddetentieperiode. Bij 
de brief zit een antwoordformulier bijgesloten, 
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De redactie van de Nieuwsbrief Slachtofferbeleid wenst

u alvast fijne feestdagen en een voorspoedig 2010!

waarop de informatiebehoefte kan worden 
aangekruist. Van de 60 slachtoffers heeft 75% 
aangegeven dat ze een aankondigingsbrief hebben 
ontvangen, 17% heeft zelf de informatiebehoefte 
gemeld en 8% heeft geen aankondigingsbrief 
ontvangen.
Vervolgens stuurt het Landelijk Informatiepunt 
Justitiële Verloven een bevestigingsbrief dat het 
verzoek om informatie is ontvangen. In sommige 
gevallen wordt in deze brief ook al gemeld dat de 
veroordeelde inmiddels is geplaatst in een 
Forensisch Psychiatrisch Centrum of dat de 
veroordeelde inmiddels verlof heeft gekregen. 70% 
van de respondenten geeft aan na de bevestigings-
brief (verdere) informatie te hebben ontvangen. Van 
de slachtoffers die informatie hebben gekregen, 
geeft 39% aan dat de informatie voldoende, helder 
en begrijpelijk is. Echter, 61% van de slachtoffers 
vindt de informatie onvoldoende: te weinig 
informatie over wanneer het verlof precies 
plaatsvindt en waar de veroordeelde naar toe mag.

Reactie van de minister van Justitie op het rapport
De minister schrijft aan de de Kamer dat er snel een 
betrouwbaar en sluitend systeem van informatiever-
strekking moet komen. Met het oog op de verwach-
te invoering van het wetsvoorstel ‘versterking 
positie slachtoffers in het strafproces’ gaat het 

hierbij niet alleen om het verbeteren van bestaande 
informatieprocessen, maar ook om het uitbreiden 
ervan. Het wetsvoorstel is inmiddels aangenomen 
door de Tweede Kamer en zal naar verwachting op 
korte termijn worden behandeld in de Eerste Kamer. 
Belangrijke voorwaarde voor een goed functione-
rend systeem is dat de handelingen die nu vaak nog 
handmatig worden uitgevoerd, worden geautomati-
seerd. Het ministerie is inmiddels in overleg 
getreden met onder meer het OM, DJI en de 
Justitiële Informatiedienst. De minister zal de 
Tweede Kamer in juni 2010 informeren over de 
uitkomsten van dit overleg.
Voor de korte termijn wordt de capaciteit van het 
LIJV uitgebreid. Het ministerie van Justitie werkt op 
dit moment de praktische, financiële en personele 
consequenties uit, zodat eind dit jaar er een 
bedrijfsplan voor de omvang en positionering van 
het LIJV gereed is.
De aanbeveling van de onderzoekers om slachtof-
fers periodiek te informeren, neemt de minister op 
dit moment niet over. De beschikbare capaciteit 
wordt eerst ingezet om het proces van informatie-
verstrekking dusdanig te organiseren en uit te 
voeren dat slachtoffers er zeker van kunnen zijn dat 
zij geïnformeerd worden op het moment dat er 
nieuwe informatie beschikbaar is.
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